



外籍勞工資訊通報

主題：破獲山寨版居留證 瓦解越南幫

越南籍外配阮玉映、阮英德及段氏美玲等人，專門仲介買賣偽造「山寨版」的居留證，以每張五千到一萬兩千元不等，賣給逃跑外勞及外配使用。

越南籍外配陳氏伶，去年十一月間向台中縣專勤隊報案，指其居留證遭不明人士冒用，造成她的健保卡被健保局退保。專案小組展開調查，行文中央健保局、勞保局等單位，發現有多名外籍配偶年籍資料，在多家公司同時加入健保。

台中縣專勤隊兵分多路展開調查，分別到桃園、台北及台中等地，破獲清一色越南籍六男四女共十名逃跑外勞，他們都持新式中華民國居留證 IC 晶片偽卡。警方循線逮捕販賣仲介的越南籍外配阮玉映（廿六歲）、阮英德（卅六歲）及段氏美玲（廿八歲）等三人。

警方調查，逃跑的十名外勞向該偽卡集團，以每張五千到一萬兩千元不等代價購買，惟阮女等人於警訊中，皆全盤否認賣偽卡。警方認為光是這幾名越南籍外配成不了氣候，背後肯定還有歹徒在操控，正循線追緝上游的主謀集團幕後「藏鏡人」。

台中縣專勤隊代理隊長紀志憬表示，很多廠商因無法分辨居留證真偽，僱用非法外勞而觸法，最簡單的方法是觀察卡片背面右上角「梅花」圖案，在可見光下，利用斜角的偏斜，梅花會呈現藍色及綠色的變化，及正面的防偽雷射標誌。

資料來源：中國時報



高億人力資源管理有限公司

KAOYI HUMAN RESOURCE MANAGEMENT CO., LTD.

TEL: 07-3846888

FAX: 07-3861881

No.099B005 / Date: 2010.06.28

INFORMATION

Subject: Clear up a criminal case of fake ARC and destroy a Vietnam group

Content: There are 3 Vietnam spouses selling fake ARC NT\$5000 to NT\$12000 each to those running workers and foreign spouses.

Vietnam spouse Chen Shi Ling called police last Nov. and mentioned her ARC was used by someone and made her health insurance to be rejected by Health Bureau. After an investigation, the police found out there are many foreign spouses insured health insurance and labor insurance in the different companies at the same time.

TaiChong Hsien Specialized Operation Brigade checked and found out 10 running workers including six males and four females had fake ARC IC cards in TaoYuan, Taipei and TaiChung. The police followed this case and arrested 3 Vietnam brokers, Ruan Yu Ying (26 years old), Ruan Ying De (36 years old) and Duan Shi mei Ling (28 years old).

According to the 10 running workers, they paid NT\$5000 to NT\$12000 for buying fake ARC from them, but they denied. The police believed there should be another group or chief instigator handling and they are investigating.

TaiChung Hsien Specialized Operation Brigade attorney Ji Zhi Jing said, many people couldn't distinguish the true of ARC and hired illegal workers to break Law. The simplest method to distinguish is there is a pattern of "plum blossom" on the top right side of ARC, it will change to blue and green if sways. Another is there is a laser symbol on the front of ARC.

Information from: China Times